
Protokół nr 36  

ze zwyczajnego posiedzenia kadencji 2016-2020 Rady Wydziału Architektury PW,  

które odbyło się w dniu 26 listopada 2019 r. o godz. 1630 w sali Rady Wydziału  

Ad.1  

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad - (gj).  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni oficjalnie otworzył trzydzieste szóste posiedzenie Rady 

Wydziału i powitał członków RW.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni przedstawił propozycję porządku obrad z korektą 

polegającą na usunięciu punktu 3 Przedstawienie kandydatów, dyskusja i zaopiniowanie 

wniosków dotyczących zatrudnień na podstawie umów o pracę* - (gt), które zostały 

przegłosowane na poprzednich Radach i nie wymagają powtórzenia.  

Po stwierdzeniu quorum oraz braku uwag i komentarzy ze strony członków RW do 

proponowanego porządku obrad, Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni, zarządził głosowanie 

jawne w sprawie jego przyjęcia. Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty w głosowaniu 

jawnym.  

Przyjęty porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad - (gj).  

2. Powołanie komisji skrutacyjnej - (gj).  

3. Informacje z posiedzenia Senatu PW (15.11.2019 r.).  

4. Informacje Dziekana.  

5. Sprawy wniesione i interpelacje.   

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału nr: 34 (24.09.2019 r.) * - (gj).              

7. Wolne wnioski.  

8. Zamknięcie obrad.  

  

Ad.2  

Powołanie komisji skrutacyjnej - (gj).  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni zaproponował następujący skład Komisji Skrutacyjnej na 

bieżące posiedzenie RW:  

dr hab. inż. arch. Radosław Achramowicz, prof. uczelni – przewodniczący.  

mgr inż. arch. Sławomir Kowal,  

mgr inż. arch. Karolina Ostrowska-Wawryniuk  

Przy braku uwag i innych propozycji ze strony członków RW, Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. 

uczelni zarządził głosowanie jawne wniosku dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

powołania Komisji Skrutacyjnej na bieżące posiedzenie RW. Rada Wydziału na posiedzeniu w 

dniu 26.11.2019 r. w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła uchwałę o powołaniu Komisji 

Skrutacyjnej na bieżące posiedzenie RW w ww. składzie.  

Następnie dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni, gratulując laureatom, wręczył obecnym na sali, 

nagrodzonym przez Rektora Politechniki Warszawskiej, pracownikom wydziału dyplomy:  

 za osiągnięcia naukowe w roku 2018 dla Pana dr inż. arch. Łukasza Piątka,  

 nagrodę zespołową II stopnia za udział w pracach zespołu związanego z projektem 

interdyscyplinarnym BIM w roku 2018 dla Pana mgr inż. arch. Pawła Przybyłowicza oraz 

mgr inż. arch. Dariusza Hyca,  

 nagrodę zespołową II stopnia za osiągnięcia dydaktyczne w roku 2018 dla Pani prof. dr 

hab. inż. Hanny Michalak.  

  

Ad.3  

Informacje z posiedzenia Senatu PW (15.11.2019 r.).  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni powiadomił o nadaniu stopnia profesora tytularnego dr 

hab. inż. Wiesławowi Rokickiemu.  



Następnie dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni powiadomił o uchwaleniu przez Senat 

Regulaminu Organizacyjnego uczelni. Dotychczasowy system, w którym oprócz Uczelni każdy 

wydział mógł mieć uszczegóławiający regulamin już nie obowiązuje. Nowy Regulamin 

obejmuje wszystkie informacje dotyczące struktury Uczelni. Wszystkie zmiany struktury 

WAPW muszą zostać przegłosowane przez Senat PW. Zwrócił także uwagę na interpretację 

nowego Regulaminu, z którego wynika, że minima etatów jednostek muszą być spełnione 

pełnoetatowymi zatrudnieniami, a nie we wszystkich jednostkach WAPW jest to obecnie 

spełnione – szczególnie w katedrach. Rektor w rozmowie z dziekanem wskazał na kilka modeli 

struktur wydziałów, które dobrze sprawdzają się na Politechnice: instytutowy lub zakładowy. 

Obecnie na WAPW funkcjonuje struktura mieszana. Dziekan zwrócił uwagę, na negatywne 

zjawisko, w którym struktura jednostki uniemożliwia kierownikowi uchwycenie wszystkich 

aspektów jej działania, czyli naukowego i dydaktycznego. Szczególnie w kontekście procedur 

ewaluacji naukowej należy dążyć do wydzielania mniejszych jednostek (np. pracowni) 

odpowiedzialnych za konkretne działania.  

  

Ad. 4  

Informacje Dziekana.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni poinformował o nagrodach i wyróżnieniach otrzymanych 

przez pracowników WAPW. Następnie przekazał informacje o wydarzeniach 

zorganizowanych przez WAPW:  

1. Organizacja przez Wydział Architektury PW Międzynarodowej interdyscyplinarnej 

konferencji – „Redefining Cities in View of Climate Changes”.  

2. Współorganizacja przez Wydział Architektury i Stowarzyszenie Akademickie WAPW 

wykładu z cyklu „O Architekturze”, gośćmi byli architekci Marcin Kościuch i 

Tomasz Osięgłowski- założyciele biura Ultra Architects.  

3. Współorganizacja przez Wydział Architektury, Koło Naukowe Architektury Rodzimej 

oraz WRS WAPW spotkania z Panią Barbarą Gancarczyk - architekt, studentką tajnego 

nauczania na Wydziale, w czasie II wojny światowej, uczestniczką Powstania 

Warszawskiego, zasłużoną w ratowaniu zabytków.   

  

Następnie dziekan udzielił głosu prodziekanowi dr inż. arch. Krzysztofowi Koszewskiemu. Dr 

inż. arch. Krzysztof Koszewski omówił obecną sytuację w zakresie przygotowań WAPW do 

wdrożenia nowych standardów kształcenia i analizach zmian programowych:  

 Komisja Kształcenia rozpoczęła prace nad nowym programem studiów.   

 do wiosny 2020 roku taki program należy opracować.   

 przyczyną są nowe standardy kształcenia, które WAPW jest zobowiązany wprowadzić 

w życie od 1.10.2020. Zmiany dotyczyć będą nowego rocznika.  

 obecnie Komisja pracuje nad założeniami nowego programu  

 wśród założeń i pewników jest to, że studia inżynierskie potrwają na pewno do 

ukończenia nauki przez wszystkie roczniki z możliwością kontynuacji nauki na studiach 

magisterskich. Wśród obecnych założeń jest rozważany powrót do jednolitych 

studiów stacjonarnych.   

 tworzenie nowego programu studiów cechuje podejście pragmatyczne z 

wykorzystaniem obecnych doświadczeń dydaktycznych w 

szczególności dotyczących specjalności magisterskich.   

 w nowym programie studiów co najmniej 50% godzin to zajęcia projektowe. Stąd też 

nowy program wymaga znacznego przebudowania zajęć. Wiąże się to np. z wchłonięciem 

przez projekt dwóch dodatkowych przedmiotów. Powstaną tzw bloki projektowe z 

koordynatorami przedmiotu i różnymi blokami zajęciowymi,  



 zmiany programowe to dobry pretekst do zadania pytania: czego uczymy na kolejnych 

latach studiów,  

 dużą zmianą będzie wprowadzenie praktyki projektowej z 30 pkt 

ETCS, inwentaryzacyjnej 10 pkt oraz rysunkowej i urbanistycznej. Trwają rozmowy z 

organizacjami branżowymi na temat sposobu wdrożenia praktyk.   

 Szczegóły dotychczasowych prac podane zostaną w dniu 10.12 na spotkaniu 

informacyjnym z dyskusją dla pracowników i studentów WAPW.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni zapytał o komentarze i skomentował zbliżające się 

zmiany doświadczeniami zbieranymi od 2012 roku w ramach zajęć ASK.  

Po zakończeniu omawiania kwestii dydaktycznych dziekan dr hab. J. Słyk, prof. 

uczelni przedstawił krótko kwestię ewaluacji wydziału w roku 2021, w obszarze działań 

naukowych. Politechnika Warszawska zgodnie z nowymi przepisami jest uczelnią badawczą i 

jej pracownicy naukowi powinni mieć wartościowy dorobek badawczy. Ten dorobek zostanie 

sprawdzony już za rok za ostanie cztery lata indywidualnie dla każdego pracownika 

przypisanego do liczby N. Dorobek będzie uporządkowany dla każdego pracownika w 

czterech segmentach (slotach). Do dwóch mogą zostać przypisane monografie, rozdziały w 

monografiach i redakcje monografii, a do dwóch pozostałych artykuły naukowe. Wyniki 

ewaluacji zostaną porównane między jednostkami w całej Polsce, w których dyscyplina 

Architektura i Urbanistyka jest ewaluowana.  

Najgorsza sytuacja jest z takimi pracownikami, którzy nie zrobią nic, i będą sklasyfikowani 

jako N0.  

Następnie głos zabrała prodziekan ds. nauki dr hab. Krystyna Solarek, prof. uczelni. Pani 

prodziekan przedstawiła zasady zbierania punktów w czterech slotach. Po wstępnym 

przeanalizowaniu dotychczasowego dorobku pracowników Pani prodziekan stwierdziła, że 

Wydział jest w fatalnej sytuacji. Wynik na obecnym etapie jest gorszy niż w poprzedniej 

ewaluacji.  

Następnie ponownie zabrał głos dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni informując, że trwają 

prace nad weryfikacją systemu ocen pracowników naukowych na uczelni dostosowaną do 

nowych zasad ewaluacji.  

Następnie dziekan poinformował, że we współpracy z Wydziałem Fizyki udało się zespołowi 

z WAPW zdobyć grant w programie NCBiR Uczelnia Dostępna. Na koniec dziekan zapytał o 

komentarze.  

Głos zabrała dr inż. arch. Anna Grabowska zwracając uwagę, że zbyt mały nacisk kładziony 

jest w części jednostek wydziałowych na promowanie, wsparcie i koordynację działań 

naukowych wśród pracowników.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni zauważył, że często kierownicy jednostek mają bardzo 

bogaty dorobek naukowy, w dużej dysproporcji do pozostałych pracowników. Przy okazji 

dziekan zachęcił do realizacji badań przez projektowanie, w tym publikowanie artykułów w 

pismach związanych z krytyką architektoniczną.  

Prodziekan ds. nauki dr hab. Krystyna Solarek, prof. uczelni przypomniała o systemie grantów 

wewnętrznych dla zespołów badawczych stanowiących dodatkową zachętę do badań oraz 

zaapelowała o aplikowanie w grantach zewnętrznych.  

Dr inż. arch. Maciej Czarnecki zwrócił uwagę, że ustawodawca nakłada na pracowników 

naukowych obowiązek ewaluacji ale nie precyzuje, kto ma tworzyć warunki do realizacji tego 

obowiązku. Zadał także pytanie jak można sprawdzić jaki jest stan punktów.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni poinformował, że Repozytorium ma taką funkcję, która 

podaje osiągnięcia w różnych zestawieniach także w układzie slotów.   

Dr inż. arch. Maciej Czarnecki zadał pytanie o artykuły pisane we wcześniejszych latach w 

pismach, które obecnie nie znalazły się na liście wydawnictw punktowanych.  



Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. Uczelni poinformował, że ponieważ ewaluacja dotyczy okresu, w 

którym obowiązywały dwa systemy punktacji, to konkretne punkty za publikację liczą się 

zgodnie z zasadami jakie obowiązywały w momencie jego publikacji. Zachęcił do 

konsultowania pomysłów różnych publikacji prodziekan ds. nauki dr hab. Krystyną Solarek, 

prof. uczelni.  

  

Ad.5  

Sprawy wniesione i interpelacje.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. PW spytał członków RW czy ktoś chce wnieść jakąś sprawę 

bądź interpelację na bieżące posiedzenie RW.  

  

Ad.6  

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału nr: 34 (24.09.2019 r.) - (gj).  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni zwrócił się do Rady Wydziału z wnioskiem o przyjęcie 

protokołów z posiedzeń Rady Wydziału nr 34 (24.09.2019 r.).  

Po stwierdzeniu braku uwag i komentarzy z sali, dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni zarządził 

głosowanie jawne wniosku o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia protokołu z posiedzenia 

Rady Wydziału nr 34 (24.09.2019 r.).  

Powołana Komisja Skrutacyjna w składzie:  

dr hab. inż. arch. Radosław Achramowicz, prof. uczelni – przewodniczący.  

mgr inż. arch. Sławomir Kowal,  

mgr inż. arch. Karolina Ostrowska-Wawryniuk  

przeprowadziła głosowanie jawne wniosku jw.  

Wyniki głosowania:  

- uprawnionych do głosowania                                         39  

- obecnych                                                                               33  

- w głosowaniu wzięło udział                                            33  

- głosów „za”                                                                          33  

- głosów „przeciw”                                                                 0  

- głosów „wstrzymujących się”                                          0  

- głosów nieważnych                                                              0  

Rada Wydziału na posiedzeniu w dniu 26.11.2019 r. w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę o 

przyjęciu protokołu z posiedzenia Rady Wydziału nr 34 (24.09.2019 r.).  

Ad.7  

Wolne wnioski.   

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. uczelni zwrócił się z pytaniem czy są jakieś wolne wnioski ze 

strony członków RW.  

Reprezentanci studentów zaprosili 6 grudnia na godzinę 18 na 

galę Miesa z rozdaniem nagród Miesa i Złotej Kredy.  

Pani dr hab. Karolina Tulkowska-Słyk zaprosiła na poczęstunek  

  

Ad.8  

Zamknięcie obrad.  

Dziekan dr hab. J. Słyk, prof. PW zamknął posiedzenie RW.  

  

Sekretarz Rady Wydziału                                           Dziekan Wydziału Architektury  

   

dr inż. arch. Marcin Górski                                       dr hab. inż. arch. Jan Słyk, prof. uczelni  

  
 


